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Protokół nr 25/16 

z posiedzenia Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytego w dniu 12 grudnia  2016 r. 

 

Komisja obradowała w sali konferencyjnej Urzędu Miasta pokój 420 w Kędzierzynie-Koźlu 

od godz. 16.00 do godz. 16.50 

 

Na statutową liczbę 6 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 6 członków komisji 

(obecność członków komisji wg listy obecności, stanowiącej załącznik do nin. protokołu). 

 

Ad 1-2. 
Otwarcia posiedzenia (godz. 15.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 

Komisji oraz zaproszonych gości dokonała przewodnicząca komisji Dorota Mrówka.  

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle; 

2) Joanna Hariasz - Skarbnik Miasta, 

3) Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie 

Koźlu, 

4) Iwona Szweda – kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia; 

5) Maja Dobber-Mrożek - zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 

Socjalnych i Zdrowia; 

6) Mikołaj Miścicki – radca Prawny Urzędu Miasta; 

7) radna Halina Mińczuk; 

 

Przyjęcie porządku obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Zaopiniowanie:  projektu budżetu miasta na rok 2017,  

  przyjętego zarządzeniem Nr 1160/Fn/2016 Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 14 

listopada 2016 r. w sprawie projektu budżetu miasta na rok 2017; 

4.  Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2031, ustalonej 

zarządzeniem Nr1161/Fn/2016 Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 14 listopada 

2016 r.  w sprawie projektu uchwały wieloletniej prognozy finansowej; 

 (zadań z zakresu planowania przestrzennego, gospodarki terenami, budownictwa, 

ochrony środowiska naturalnego, ekorozwoju miasta)*). 

5.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia  

na lata 2017-2019.*) 

6.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2017. 

7.  Wniosek PMS.71404-3-225/06  o wskazanie lokalu socjalnego z pominięciem innych 

osób oczekujących na liście. 

8.  Sprawy bieżące i wolne wnioski: 

1)     przyjęcie Protokołu nr 23 z posiedzenia komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 

Rodziny;  

2)     ustalenie terminu kolejnego posiedzenia komisji; 

9. Zakończenie obrad. 
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Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że do dzisiejszego porządku obrad 

proponuje dołączyć ,,Sprawozdanie z konsultacji projektu uchwały Rady Miasta 

Kędzierzyn-Koźle w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia na lata 2017-2019”,  

oraz do wiadomości komisji lista wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu 

socjalnego.  

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poddała pod głosowanie uzupełniony porządek 

obrad do realizacji. 

 

Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny jednogłośnie (6 głosów ,,za”), przyjęła 

porządek obrad do realizacji.  

 

porządek obrad po zmianach przestawia się następująco: 

3.  Zaopiniowanie:  projektu budżetu miasta na rok 2017,  

  przyjętego zarządzeniem Nr 1160/Fn/2016 Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 14 

listopada 2016 r. w sprawie projektu budżetu miasta na rok 2017; 

4.  Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2031, ustalonej 

zarządzeniem Nr1161/Fn/2016 Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 14 listopada 

2016 r.  w sprawie projektu uchwały wieloletniej prognozy finansowej; 

 (zadań z zakresu planowania przestrzennego, gospodarki terenami, budownictwa, 

ochrony środowiska naturalnego, ekorozwoju miasta)*). 

5.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia  

 na lata 2017-2019 wraz Sprawozdaniem z konsultacji projektu uchwały Rady 

 Miasta Kędzierzyn-Koźle w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia na 

 lata 2017-2019, 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

 Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 

 2017. 

7.  Wniosek PMS.71404-3-225/06  o wskazanie lokalu socjalnego z pominięciem innych 

 osób oczekujących na liście. 

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski: 

1)     przyjęcie Protokołu nr 23 z posiedzenia komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 

Rodziny;  

2)  komisji lista wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu socjalnego; 

3)  ustalenie terminu kolejnego posiedzenia komisji; 

9.  Zakończenie obrad. 

 

Ad.3 

Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2017. (projekt budżetu miasta na 2017 r. 

stanowi załącznik do nin. protokołu) 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusje w przedmiotowej sprawie.  

 

Joanna Hariasz Skarbnik Miasta poinformowała, że na środki na Ochronę Zdrowia są ujęte w 

budżecie miasta na poziomie wnioskowanym przez Wydział Polityki Mieszkaniowej Spraw 

Socjalnych i Zdrowia. Natomiast część wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej jest 

finansowana z środków zewnętrznych. Środki na wydatki bieżące MOPS zostały oszacowane i 

zostały zabezpieczone w budżecie miasta.  
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Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, potwierdziła, że na 

przyszły rok 2017 budżet MOPS jest o 90 tys., wyższy niż w roku 2016. Zdecydowana  

większość środków finansowych na realizację zadań MOPS pochodzi z budżetu państwa (ok. 

40 mln. zł)  łączny budżet na przyszły rok został zaplanowany na 52 ml. zł. Proporcja budżetu 

wynosi 1/5 budżetu MOPS to środki gminy natomiast 4/5 to środki z Budżetu Państwa.   

 

Radna Ewa Odulińska zapytała o środki na wypłatę Programu 500 + które zostały oszacowane 

na 22 mln zł.  

 

Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, potwierdziła, że na 

Program 500+  oszacowano 25 mln zł, lecz od Wojewody otrzymano na ten moment 22 mln zł. 

W trakcie roku MOPS będzie występował o wypłatę pozostałych środków, składa się 
zapotrzebowanie. Na etapie planowanie nie otrzymujemy środków na cały rok.  

 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka zapytała czy zwiększenie środków w 2017 r. wpłynie 

na zwiększenie etatów street-worker, o których rozmawialiśmy na poprzednich komisjach.   

 

Danuta Ceglarek wyjaśniła, że w tym roku etaty street-worker pozostają  tym samym poziomie, 

czyli 16 godz. miesięcznie dla dwóch osób na podstawie umowy zlecenia. W gminie spada 

ilość osób bezdomnych, która wynosi obecnie 54 osób.  

 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka zapytała czy nie było to 109 osób.  

 

Danuta Ceglarek wyjaśniła, że na podstawie ogólnopolskiego liczenia osób bezdomnych wtedy 

kiedy liczymy również osoby przebywające w Monarze-Markocie wtedy podajemy wszystkie 

osoby czyli 109 osób. Natomiast 54 osoby to osoby posiadające ostatni meldunek w 

Kędzierzynie-Koźlu.  W kontekście malejącej liczy osób bezdomnych byłoby nieuzasadnione 

zwiększenie etatów.  

 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poddała pod głosownie projekt budżetu miasta na rok 

2017. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała  projekt budżetu miasta na 

rok 2017. 

 

Ad 4.  

Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2031. 

 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusje w przedmiotowej sprawie.  

Wobec braku do dalszej dyskusji przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poddała pod 

głosownie projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2031. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała projekt wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2017-2031. 

,,za" były p Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska, p. 

Grażyna Radka, p. Dorota Zasłonka. 
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Ad 5. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia  

na lata 2017-2019 wraz z sprawozdaniem z konsultacji. 

 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poprosiła o zadawanie pytań.  
 

Radna Ewa Odulińska zapytała ile osób było chętnych na badanie dotyczące wykrycia poziomu 

fenolu w moczu. 

 

Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle wyjaśnił, że w umowie 

mieliśmy zapis dot. ,,Programu profilaktyki i wczesnego wykrywania zatrucia benzenem"  dla 

1080 osób z badania skorzystało 1329 osób.  

 

Radna Ewa Odulińska zapytała o wyniki badań dotyczące wykrycia fenolu w moczu. 

 

Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że dla wyniku na poziomie 240 osób, nie przekroczono norm. Ale 

jeżeli będą wyniki podwyższone to mamy zobowiązanie od lekarza, aby przeprowadzić 
powtórne badanie.  Nie prowadzono analizy badań. Nie jesteśmy też w stanie stwierdzić, że 

nieprawidłowy wynik badania jest skutkiem benzenu.  

 

Radna Ewa Odulińska uważa, że lekarze mają problem z diagnozą złego wyniku badań.  
 

Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że należy wykonać dodatkowe badania  z  krwi.  

 

Radna Grażyna Radka poinformowała, że wystarczy jak osoba maluje farbą olejną i pójdzie na 

badanie to natychmiast ma podwyższone stężenie fenolu w moczu.   

 

Radna Ewa Odulińska uważa, że w obecnie proponowanym programie ujęto badania poziomu 

fenolu z moczu i z krwi. Sugeruje zrezygnować z badania moczu i prowadzić tylko badania z 

krwi, bo z tych badań wynik jest pomocny w wykryciu.  

 

Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że badania były prowadzone, aby zasiany strach w społeczeństwie 

zredukować. Wyniki wręcz pokazują, że nie ma problemu. Ponieważ tylko kilka przebadanych 

osób miało podwyższony poziom fenol w moczu i nie wiadomo z jakiego powodu.  

 

Radna Ewa Odulińska zapytała o cenę badania. 

 

Iwona Szweda wyjaśniła, że ceny różnią się znacznie badanie moczu na wykrycie fenolu 

kosztuje 50 zł a z badanie z krwi powyżej 69 zł.  

 

Radna Sylwia Artuna poinformowała, że była w Opolu na konferencji ,,Zapobieganie 

chorobom cywilizacyjnym w leczeniu otyłości i cukrzycy dzieci". Pieniądze na realizację 
Programu pochodzą ze środków zewnętrznych i Marszałka Województwa Opolskiego. U nas 

badanie będzie prowadził ZOZ w Strzelcach Opolskich, będą prowadzone badania 

przesiewowe i spotkania z dietetykiem, ponieważ liczba pacjentów rośnie, zostało zgłoszone 

cztery szkoły.  
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Maja Dobber-Mrożek - zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 

Socjalnych i Zdrowia; poinformowała o wyróżnieniu dla naszej gminy ,,Gmina od serca" 

statuetka z wyróżnieniem została przyznana Warszawie, w ramach działania ciśnienie na życie. 

Statuetka stoi u Prezydent Miasta. 

 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka zapytała czy były prowadzone statystyki osób z 

przeprowadzonych badań dot. ,,Programu profilaktyki i wczesnego wykrywania raka szyjki 

macicy i piersi". Czy dzwonią osoby z pytaniem o zakres i terminy badań.  
 

Iwona Szweda wyjaśniła, że dzwoni wiele osób oraz dzwonią lekarze z pytaniem jakie badania 

będą prowadzone w kolejnym roku.  

 

Maja Dobber-Mrożek poinformowała, że na badania dotyczące szyjki macicy zaproszono 

500 kobiet a zgłosiło się  447 kobiet, na badanie raka piersi zaplanowano przebadać 428 a 

zgłosiło się 423 zgłosiły się, na badanie prostaty zaplanowano przebadać 1136 a zgłosiło się 
966 osób. Frekwencja w czasie badań była bardzo wysoka. 

 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka uważa, że najgorsze jest przełamanie strachu przed 

badaniem i diagnozą. 
 

Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że Kędzierzyn-Koźle jest jedną z niewielu gmin która przeznacza 

tak znaczne środki na badania profilaktyczne. Przeznaczamy więcej pieniędzy niż Opole.  

 

Maja Dobber-Mrożek poinformowała, aby poszerzyć świadomość mieszkańców, zostały 

przeprowadzone dla kobiet szkolenie w zakresie samobadania piersi oraz spotkania na których 

można było skorzystać z badania poziomu cukru we krwi.  

 

Wobec wyczerpania tematu dyskusji przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poddała pod 

głosownie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia na lata 2017-2019. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia na lata 2017-2019.  

,,za" były p Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska,  

p. Grażyna Radka, p. Dorota Zasłonka. 

 

Ad 6. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2017. 

 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poprosiła o wprowadzenie Prezydenta Miasta 

Wojciecha Jagiełło.  

 

Prezydenta Miasta Wojciecha Jagiełło wyjaśnił, że ww. Program nie ulega zmianie ponieważ z 

naszych analiz wynika, że gmina działa w dobrym kierunku. Rozszerzenie ww. Programu o 

zajęcia sportowe dla dzieci było skuteczne. Zaangażowały się w to działanie również kluby 

sportowe.  
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Wobec wyczerpania tematu dyskusji przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poddała pod 

głosownie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2017. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Narkotykowych na rok 2017. 

,,za" były p Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska,  

p. Grażyna Radka, p. Dorota Zasłonka. 

   

Ad 7. 

Wniosek PMS.71404-3-225/06  o wskazanie lokalu socjalnego z pominięciem innych osób 

oczekujących na liście. 

 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poprosiła o wprowadzenie Iwona Szweda – kierownik 

Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i Zdrowia. 

 

Iwona Szweda wyjaśniła, że jest to wniosek mieszkańca. Wcześniej osoba ubiegał się o 

mieszkanie z dziećmi a obecnie jest sama na liście. W tym roku została wszczęta procedura 

,,Niebieskiej Karty". Jest trudność z małymi lokalami.  

 

W dyskusji w tym temacie wzięli udział przewodnicząca komisji Dorota Mrówka, radna 

Grażyna Radka, Prezydent Wojciech Jagiełło, kierownik Iwona Szweda, radna Dorota 

Zasłonka, radna Ewa Odulińska.  

 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka podała pod głosowanie wniosek  

PMS.71404-3-225/06  o wskazanie lokalu socjalnego z pominięciem innych osób oczekujących 

na liście. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała wniosek  

PMS.71404-3-225/06  o wskazanie lokalu socjalnego z pominięciem innych osób oczekujących 

na liście. 

 

Ad 8. 

Sprawy bieżące i wolne wnioski: 

1) przyjęcie Protokołu nr 23 z posiedzenia komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny; 

 

Komisja bez uwag, jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) przyjęła Protokół nr 23. 

 

2) ustalenie terminu kolejnego posiedzenia komisji; 

Kolejny termin komisji ustalono na 16 stycznia 2017 r. o godz.16.00 

 

3) lista wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu socjalnego; 

 

Komisja Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny zapoznała się z listą wnioskodawców 

uprawnionych do wynajęcia lokalu socjalnego. 
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4) przyjęcie Planu Pracy Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny na 2017 rok.; 

 

 

 

 

Propozycje do planu pracy zgłosiły przewodnicząca komisji Dorota Mrówka, radna Sylwia 

Artuna, radna Ewa Odulińska, radna Beata Łobodzińska, radna Grażyna Radka, radna Dorota 

Zasłonka. 

 

Plan Pracy Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny na 2017 rok. 
 

Styczeń 
1. Analiza dotychczasowych działań w zakresie utworzenia na terenie Gminy Hospicjum. 

2. Problem bezdomności ze szczególnym uwzględnieniem zaspokojenia potrzeb pomieszczeń 
dekontaminacji – informacja dotycząca opieki na osobami bezdomnymi w okresie 

zimowym. 

3. Sprawozdanie z Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego. 

4. Sprawy bieżące. 

 

Luty 
1. Sprawozdanie z działalności ŚDS PROMYCZEK 

2. Analiza potrzeb środowisk niepełnosprawnych 

3. Analiza działań Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

4. Sprawy bieżące. 

 

Marzec 
1. Sprawozdanie z Programu Ochrony Zdrowia (PMS). 

2. Sprawozdanie z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkotykowych (PMS). 

3. Sprawozdanie na temat Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych (MOPS). 

4. Sprawozdanie z Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej (MOPS). 

5. Sprawozdanie z Gminnego Programu Wspierania Rodziny. 

6. Sprawozdanie z działalności MOPS za 2016 r. 

7. Sprawy bieżące. 

 

Kwiecień 
1. Stan bezrobocia na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

2. Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi w zakresie ochrony zdrowia, 

profilaktyki zdrowotnej, spraw socjalnych i pomocy społecznej, polityki prorodzinnej, 

przeciwdziałania patologii i polityki mieszkaniowej. 

3. Sprawy bieżące. 

 

Maj 

1. Komisja wyjazdowa – mieszkania  socjalne 

2. Analiza zasobów komunalnych Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

3. Sprawy bieżące. 

  

Czerwiec 
1. Sprawozdanie z funkcjonowania świetlic środowiskowo – socjoterapeutycznych oraz 

punktów konsultacyjnych i innych punktów wsparcia dla rodzin z terenu gminy. 

2. Informacja o działaniach asystenta rodziny. 

3. Analiza dotychczasowych działań w zakresie utworzenia na terenie Gminy Hospicjum. 

4. Sprawy bieżące 

 

Lipiec 

Przerwa. 
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Sierpień 
1. Aktualizacja Programu Ochrony Zdrowia 

2. Sprawy bieżące. 

 

Wrzesień 
1. Ocena i realizacja budżetu za pierwsze półrocze 2017 r. 

2. Propozycje zadań do budżetu miasta na 2018 r. w zakresie działań Komisji. 

3. Sprawy bieżące. 

 

Październik 

1. Komisja wyjazdowa do Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu. 

2. Sprawy bieżące. 

 

Listopad 

1. Opiniowanie Programów Gminnych. 

2. Sprawy bieżące. 

 

Grudzień 

1. Podsumowanie pracy Komisji w 2017 roku. 

2. Opiniowanie budżetu Miasta Kędzierzyn-Koźle na 2018 rok. 

3. Opracowanie planu pracy Komisji na 2018 r. 

4. Sprawy bieżące. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) przyjęła plan pracy na 2017 rok. 

 

Ad 9. 

Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad, przewodnicząca komisji – 

Dorota Mrówka podziękowała za aktywne uczestnictwo i o godz. 17.50 zamknęła posiedzenie 

komisji. 

    
Spisała Anna Dworaczek 

 

    

 Przewodnicząca Komisji 

 

       Dorota Mrówka 
 

 


